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Dotačně podpořena by měla být i 
nástavba a přístavba kotelny ZŠ 
Kobeřice, kde by měla vzniknout 
nová multimediální učebna včetně 
vybavení nábytkem, multimediálními 
zařízeními a dalšími výukovými 
předměty. Tato akce, která má 

Vážení spoluobčané, 
léto uběhlo doslova jako voda a já vás 
vítám u tohoto podzimního vydání 
Kobeřických novin. V létě jsme si 
snad všichni trochu odpočali a nabrali 
krom slunečních paprsků také síly na 
další období. Na obci jsme mimo 
běžné a gendy a  letních  prac í 
přistoupili také k realizaci některých 
dříve avizovaných akcí.

Během léta jsme připravovali některé 
d a l š í  a k c e ,  j a k o  n a p ř í k l a d 

rekonstrukci  budovy bývalého 
Obecního úřadu na ul. Slezské, kde se 
nyní  dopracovává projekt  pro 
provádění stavby. Tato budova bude 
s loužit  p o  své  mo dernizac i  a 
přístavbě výtahu jako denní stacionář 
až pro 15 klientů. Součástí bude také 
zázemí pro pečovatelky, kanceláře a 
případně také zázemí našich spolků. 
Celá budova bude bezbariérová. Na 
tuto  invest ic i ,  která  je  zat ím 
předběžně odhadována na 20 mil. Kč 
bez DPH, jsme již získali dotaci z 
Místní akční skupiny Hlučínsko (MAS 
Hlučínsko), resp. z Integrovaného 
regionálního operačního programu 
(IROP) ve výši cca 7,3 mil. Kč, a 
předpokládáme ještě zisk další 
dotace na zateplení tohoto objektu 
řádově ve výši 1,7 mil. Kč + prostředky 
z kotlíkových půjček. Celkově by 
dotační podpora mohla činit cca. 
11 mil. Kč. 

Slovo starosty….

Byla zahájena výměna veřejného 
osvětlení v naší obci, kdy stávající 
světla jsou postupně nahrazena 
novými LED svít idly,  která  se 

v y z n a č u j í  z n a č n o u  ú s p o r o u 
elektrické energie. Na výměnu a 
doplnění světel, která by nás měla 
stát cca 2,8 mil. Kč, jsme získali dotaci 
ve výši cca 1,25 mil. Kč z programu 
EFFEKT Ministerstva průmyslu a 
obchodu. 
Na sklonku letních prázdnin bylo 
předáno staveniště �rmě, která bude 
rekonstruovat dětské hřiště v areálu 
M Š  S l e z s k á .  To t o  h ř i š t ě  j i ž 
nevyhovovalo dnešním standardům a 
je denně využíváno našimi dětmi. 
Náklady by se měly vyšplhat celkově 
na cca 2 mil. Kč bez DPH, hřiště však 
bude podpořeno dotací ze Státního 
fondu životního prostředí ve výši cca 
470 tis. Kč.
V září byly v naší obci instalovány 
č t y ř i  d á l k o v ě  o d e č i t a t e l n é 
hladinoměry a jeden srážkoměr. Po 
jejich zprovoznění budeme moci 
sledovat stav (výšku hladiny) vody v 
potoku (most Sokolská a Dubová), a 
také na obou našich poldrech. 
Současně budeme také celoročně 
měřit množství srážek, spadlých v 
centru obce, přesněji řečeno na 
střechu Obecního domu. Všechny 
výrobky jsou certi�kovány a jsou 
shodné se zařízeními, které využívá 
ČHMÚ nebo Povodí Odry. Počítáme 
také s instalací dalšího hladinoměru 
před naší obcí, a to na potoku na 
Svobodě, kde by jej měla v příštím 
roce nainstalovat obec Štěpánkovice.

V základní škole byly o prázdninách 
modernizovány prostory sociálního 
zařízení u školní jídelny, a to jak WC 
pro žáky a učitele, tak umývárna 
přímo u jídelny. Celkové náklady na 
tuto modernizaci přesáhly 600 tis. Kč 
a  práce  by ly  dokončeny  před 
začátkem výuky v tomto školním 
roce.
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souhrnný rozpočet cca 13,3 mil. Kč 
bez DPH, bude podpořena z cca 90 % 
z IROP, což znamená, že pokud vše 
půjde tak jak má, obdržíme na tuto 
akci cca 12 mil. Kč. 

Zároveň se připravuje projekt 
tělocvičny. V srpnu 2020 nabylo 
právní moci nové územní rozhodnutí 
a nyní se pracuje na projektu pro 
stavební povolení, který by měl být 
hotový nejpozději v listopadu. I zde 
jsme podali žádost o dotaci ve výši 30 
mil. Kč. Uvidíme, s jakým výsledkem 
se setkáme. Předpokládané náklady 
na tuto akci jsou zatím ve výši cca 56 
mil .  Kč bez DPH,  a  to  včetně 
parkoviště a úpravy okolí tělocvičny.

Musím zde také zmínit, že se náš 
Obecni dům, resp. jeho okolí, stalo 

terčem vandalů, kteří nám zničili dvě 
nízké lampy před Obecním domem. S 
p o m o c í  n a š e h o  k a m e r o v é h o 
systému, který monitoruje okolí 
Obecního domu a ve spolupráci s 
Policií ČR se podařilo vypátrat oba 
pachatele, kteří se následně k činu 
přiznali a způsobenou škodu ve výši 
cca 15 tis. Kč obci uhradili. Nutno 
podotknout, že ani jeden z nich nebyl 
z naší obce.
Chtěl bych Vás ještě upozornit na dvě 
důležité věci. Pokud jste získali 
d o t a c i  n a  v ý m ě n u  k o t l e  z 
Moravskoslezského kraje, je možno 
využít tzv. kotlíkových půjček. Jedná 
se o bezúročné půjčky na náklady 
spojené s výměnou kotle. Bližší 
informace jsou dále v novinách. 
Zároveň Vám také doporučuj i 
nainstalovat si do svých chytrých 
mobilních telefonů aplikaci „V 
obraze“ – viz dále v novinách. Tímto 
budete vždy včas informováni o dění v 
obci přímo ve vašem mobilu.
Přeji Vám příjemné další čtení našich 
Kobeřických novin. Mějte se dobře a 
buďte zdrávi.

V září se konal v Obecním domě Sněm 
starostů Sdružení obcí Hlučínska 
(SOH). Naši obec a náš úřad tak 
navštívilo 31 starostek a starostů z 
c e l é h o  H l u č í n s k a  a  t a k é 
spolupracujících obcí (Děhylova a 
Dobroslavic).  Ti, kteří u nás ještě 
nebyli a měli zájem, si prohlédli 
všechny prostory našeho nového 
moderního Obecního domu.  Sněmy 
SOH se konají  5x ročně v různých 
obcích na Hlučínsku.  U nás v 
Kobeřicích byl naposledy před osmi 
lety (06/2012) v sále restaurace 
Familie.

Vzhledem k aktuální situaci si 
myslím, že jsme udělali dobře, když 
jsme letos nepořádali Odpustové 
slavnosti a po poradě se zástupci 
spolků také Den obce. Při této zmínce 

vám musím vyřídit pozdravy z naší 
partnerské gminy Kobierzyce z 
Polska. I u nich mají letos zrušeny 
všechny „obecní“ akce pro veřejnost. 
Letos se mělo u nás konat 11. října 

Setkání chrámových 
s b o r ů  H l u č í n s k a , 
bohužel i to bylo po 
rozhodnutí starostů 
S d r u ž e n í  o b c í 
Hlučínska odloženo na 
příští rok. Tak snad si to 
budeme moci všechno 
užít v příštím roce.

Ing. Lukáš Kubný, 
starosta obce 

Zprávy z obce
S žáky devátých tříd se 
rozloučili zástupci obce

(kn)

V obřadní síni Obecního domu 
proběhlo slavnostní rozloučení žáků 
devátých tříd se základní školou. Po 

úvodním slovu starosty obce a 
ředitele školy, kteří společně popřáli 
všem žákům do jejich nové životní 
etapy hodně sil, úspěchů a hlavně 
trpělivosti, předali třídní učitelé 
j e d n o t l i v ý m  ž á k ů m  p o s l e d n í 
vysvědčení. Odcházejícím žákům 
devátých tříd popřáli hodně úspěchů 
na jejich další cestě za vzděláním, a to 
jak na středních školách, tak na 
učilištích. Poté se každý žák zapsal do 
pamětní knihy a z rukou starosty 
obce obdržel upomínkový dárek. 
Malou pozornost na památku dostali 

žáci také od svých třídních učitelek. 
Slavnostní setkání bylo důstojnou 
tečkou za jejich školními a dětskými 
léty. 
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K o n c e m  č e r v n a 
vystoupila před Obecním 
domem dechová kapela z 
Dubnice

Ester a Zambie
V neděli 20. Září se podělila Ester 
Drastíková o své zážitky z daleké 
Zambie,  kde působila jako 
dobrovolnice ve školství. Po 
krátkém představení zazněla 
úvodní píseň v misijním duchu v 
podání jejích sourozenců. Poté 
následovala přednáška o její 
pomoci a působení v daleké 
Z a m b i i ,  k a m  s e  d o s t a l a 
prostřednictvím olomouckého 
ř á d u  S a l e s i á n ů ,  k te ř í  z d e 
pomáhají.  Ester působila v 
místní škole, kde pracovala jak v 
administraci ,  tak s  dětmi. 
Působivé vyprávění se hluboce 
vrylo nejen do paměti,  ale 
předevš ím do  srdc í  všech 
přítomných posluchačů. Na 
závěr jsme se všichni přesunuli 

do zadní části kostela, ke stolu 
s nejrůznějšími exponáty, 
k t e r é  E s t e r  p o s t u p n ě 
představila, a kde byl také 
p r o s t o r  p r o  d o t a z y . 
Poděkování patří všem, kteří 
p ř i š l i  a  p o d p o ř i l i  s v o u 
p ř í t o m n o s t í  n e j e n 
přednášející, ale také studenty 
v Lufubu, pro které se vybrala 
do sklenice částka 5700 Kč. 
Díky za každý dar těmto 
vděčným a skromným dětem.

(kn)

N a  z á v ě r  s e  ro z l o u č í m e 
k r á s n o u  c i t a c í  s a m o t n é 
autorky.  „Věřím, že to, co mi 

přebývá, může místním dětem 
prospět v jejich nedostatku.“

Během posledního červnového 
víkendu se konala v Dolním Benešově 
akce s názvem „Hudební jaro na 
Hlučínsku“ .  Tato mezinárodní 
přehlídka mládežnických dechových 
orchestrů a mažoretek se uskutečnila 
v areálu zámeckého parku v Dolním 
Benešově. V rámci této velkolepé akce 
vystoupil Dechový orchestr z Nové 
Dubnice na Slovensku společně s 
mažoretkami také v Kobeřicích. V 
neděli v 11 hodin, po mši svaté, si 
mohli občané Kobeřic poslechnout 
te n to  d e c h o v ý  o rc h e s t r  p ř e d 
budovou Obecního domu. Jedná se o 
amatérské hudebně-taneční těleso, 
které působí jako občanské sdružení. 
Účinkují na různých kulturních 
akcích a koncertech. Zúčastňují se 
n e j r ů z n ě j š í c h  m e z i n á ro d n í c h 
festivalů. V současnosti jsou členy 
souboru žáci základních, středních a 
vysokých škol a pracující členové, 
kteří v tomto souboru vyrostli. 
Dechový orchestr má v repertoáru 
širokou škálu hudebních žánrů od 
pochodových skladeb a lidové hudby 
až po současné moderní latinsko-
americké rytmy. 

(dl)

Tel. Martin Světlanský –  606 167 654
nebo mail: 
martin.svetlansky@gmail.com  

Omlouváme se všem za vzniklé 
komplikace.

Z m ě n a  t e r m í n u 
Ta n e č n í c h  h o d i n  s 
Martinem Světlanským
Omlouváme se všem stávajícím i 
novým tanečním párům, kteří měli 
začít s výukou tance dne 9. října 2020. 
Vzhledem ke stále se měnící situaci se 
taneční  přesouvaj í  na začátek 
příštího roku. Termín bude oznámen 

předem. Pokud máte zájem, můžete 
tyto hodiny navštěvovat individuálně 
za stávajících podmínek v Opavě, a to 
p o  te le fon ické  neb o  p ísemné 
domluvě. 
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  KULTURA

V knihovně přivítal i 
mladé hudební talenty

Přátelské posezení  s 
d e c h o v o u  h u d b o u 
Kobeřanka 

(kn)

(dl)

Ve čtvrtek 24. září přijaly pozvání do 
knihovny Hana Kosková, která se 
představila hrou na akordeon a 
Klaudie Prchalová ji doprovodila 
svým zpěvem. Během vydařeného 
večera zazněly klasické skladby, ale 
také současné moderní ve vlastním 
aranžmá obou mladých dívek. Písně 
našich i zahraničních interpretů 
n a v o d i l y  r a d o s t n o u  h u d e b n í 
atmosféru. Pro zpestření proběhla 
soutěž o věcnou cenu, a na závěr si 
p os luchač i  vyt leska l i  něko l ik 
přídavků. Obě dívky jsou rodačkami z 
nedalekých Bohuslavic a mají za 
sebou řadu společných koncertů. 
Nyní  na podzim se zúčastni ly 
n a t á č e n í  p r v n í c h  h u d e b n í c h 
videoklipů a my věříme, že je opět 
přivítáme u nás v Kobeřicích nebo v 
blízkém okolí.

Za krásného, slunečného letního 
počasí se sešli v neděli 9. srpna 
příznivci dobrého jídla a dechové 
hudby na terase mysl ivecké 
vinárny a pivnice Na statku U 
Kašných, kde se konalo každoroční 
přátelské posezení s Kobeřankou. 
A k c e  p ř i l á k a l a  n e j e d n o h o 
posluchače.  Ke zpří jemnění 
o dp oledne  by lo  př ipraveno 
občerstvení a zvěřinová specialita. 
Dechová hudba Kobeřanka, v čele 

se zpěváky Kateřinou Švanovou a 
Mojmírem Harazimem, zahrála a 
zazpívala úpravy lidových písniček z 
našeho kraje, písničky z jižní Moravy i 
z jižních Čech. Hrají i  skladby 
klasického fondu české dechovky a v 
poslední době i úpravy písní a skladeb 
populární hudby. Ke zpěvu se připojil 
také pan Petr Kašný, který si společně 
s kapelou pokaždé rád nějakou tu 
písničku zazpívá. Pořadatelé této 
akce děkují všem za účast a těší se 
opět na další ročník přátelského 
posezení.

ZÁKLADNÍ A MATERSKÁ ŠKOLA

Příměstský  táb or  ve 
znamení Avengers
První týden v červenci se v naší 
základní škole uskutečnil tábor pro 
děti 1. - 5. tříd. 

Další den na nás čekaly skupinové 
aktivity. Děti se dozvěděly něco o 
chráněných rostlinách, základech 
první pomoci, ekologii a také o 
hrdinech Avengers. Odpoledne jsme 
navštívili knihovnu, kde si pro nás 
p ř i p ra v i l a  h r y  a  u k á z k y  p a n í 
knihovnice. Den jsme zakončili 
zmrzlinou.

Celý týden probíhal v duchu táborové 
hry „Pomozte Avengers zachránit 
planetu”. V pondělí se děti rozdělily 
do čtyř družstev s názvy jednotlivých 
hrdinů:  Spiderman,  Iron Man, 
Capitan America a �or, a vyrobily si 

táborové tričko a roušku. Odpoledne 
jsme na školním hřišti zahájili 
celotáborovou hru a děti se dozvěděly 
něco o třídění odpadu.
V úterý jsme měli naplánovaný výlet 
na Praděd. Děti se dozvěděly něco o 
chráněném území a vyslechly si 
přednášku pana Hejtmánka, člena 
h o r s k é  s l u ž b y ,  o  c h o v á n í  a 
bezpečnosti na horách. Společně 
jsme vyšli až na vysílač Praděd, kde 
nás čekal výborný oběd. Domů jsme 

přijeli v odpoledních hodinách plní 
nových dojmů a trochu unavení z 
cesty.
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Ve čtvrtek se uskutečnily hry na 
školním hřišti. Házeli jsme diskem, 
stříleli na cíl z vodní pistole, proběhli 
opičí dráhu a trefovali se míčkem do 
popelnice. Po obědě děti začaly 
vyrábět postavy Avengers z krabic 
a různého odpadového materiálu, a 
musím říct, že se jim moc povedly.
V pátek proběhla velká soutěž ve 
skákání gumy, která děti moc bavila. 
O d p o l e d n e  n á s  p a k  č e k a l o 
vyhodnocení celotáborové soutěže, 
závěrečné rozloučení písničkou 
a odchod domů.
Chtěla bych poděkovat všem, kteří 
nám pomohli tábor zorganizovat 
a připravit.

N. Schiedková

Paní učitelky z MŠ na ulici Školní se loučily se svými předškoláky. Na ukončení předškolní docházky zavítali rodiče a 
příbuzní dětí, aby společně prožili jejich poslední den ve školce. Děti úvodem prošly pomyslnou branou do školního 
života. Následně měly pro rodiče připravené malé taneční vystoupení. Děti se všem přítomným představily a prozradily, 
co je nejvíce ve školce bavilo a jaká byla jejich nejkrásnější vzpomínka na školku. Následně byly děti pasovány na 
prvňáčky. Dostaly „šerpu prvňáčka“, knížku a spoustu dalších drobností na památku. Všichni si při krásném počasí 
odpoledne užili a děti se již těší na první jedničky ve své žákovské knížce.

Mateřská škola Školní se rozloučila se svými předškoláky

(kn)
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OBECNÍ KNIHOVNA

Ve středu děti zavítaly na zámek 
v  K r a v a ř í c h ,  k d e  j i m  p a n í 
průvodkyně přiblížila život na 
zámku a jeho historii, prohlédly si 
nově zrekonstruovanou zámeckou 
kapli, vyplnily mini test a pak se 
rozběhly do zámeckého parku.

(dl)

Ve čtvrtek děti přespaly poprvé v 
prostorách nové knihovny, kde si 
zahrály vědomostní soutěž "Máme 
rádi Česko". Pak si mohly pochutnat 
n a  v ý b o r n é  v e č e ř i  v  m í s t n í 
restauraci, po malé procházce se 
promítal �lm a v nočních hodinách 
pak děti po dvojicích vyrazily na 
stezku odvahy. Celý pobyt si všichni 
společně užili a snad si také něco 
zapamatovali, aby po prázdninách 
m o h l i  s v ý m i  n o v ě  n a b y t ý m i 
vědomostmi překvapit svou paní 
učitelku ve škole.

V pondělí děti srdečně přivítali na 
statku u Bernardů, kde si prohlédly 
stáje, původní stodolu a historicky 
cenný srubek a seznámily se s řadou 
s t a r o b y l ý c h  d o m á c í c h  a 
zemědělských předmětů. 
Další den děti navštívily Archeopark 
v Chotěbuzi, který všechny zaujal 
přednáškou o životě a historii našich 
předků. Malí čtenáři si vyzkoušeli 
p s a n í  n a  v o s ko v é  ta b u l k y  č i 
každodenní život pravěkého lovce.

Prázdninový program 
pro malé věrné čtenáře
V týdnu od 20. do 24. července 
probíhal prázdninový tábor pro 
věrné dětské čtenáře na téma „Naše 
historické kořeny“. Každý den se děti 
seznámily s novým tématem a 
během týdne navšt ív i ly  řadu 
historicky zajímavých míst.

Autorka v ní popisuje dnes již zašlé 
hlučínské tradice a zvyky, které jsou 
úzce spjaty s křesťanskými svátky. 
Kniha je rozdělena do čtyř kapitol 
podle ročních období. V kruhu 
tradiční rodiny prožijeme s dětmi 
celý kalendářní rok od příchodů Tří 
králů, přes draní peří, masopust a 
postní dobu až do Velikonoc. Pak 
přichází léto, poutě, žně a postupně 
přejdeme do mlžného podzimu 
bohatého na úrodu. Ke konci roku 

čekáme na svatého Mikuláše, 
budeme slavit Vánoce a rozloučíme 
se na Silvestra. Ve vyprávění nebude 
chybět ani svatba, pohřeb, zabijačka 
a další zvyklosti, dnes už téměř 
n e p o u ž í v a n é  a  z a p o m e n u t é . 
Součástí knihy jsou i pohádky, které 
vždy k dětem patřily. Kniha mladým 
přiblíží dobu nedávno minulou a 
pamětníky vrátí o mnoho let zpátky 
do dětství.

N o v á  k n i h a  A n n y 
Malchárkové „Zapadlé 
dny“ 

Knihu lze do vyprodání zásob 
zakoupit 

v Obecní knihovně Kobeřice.
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V ý s t a v a  f o t o g r a � í 
v knihovně
O d  p o l o v i n y  z á ř í  s i  m o h o u 
návštěvníci knihovny prohlédnout 
výstavku fotogra�ína téma �lm a 
televize,  které zapůjči l  ze své 
soukromé sbírky místní sběratel 
Erich Hanzlík. Výstava potrvá jeden 
měsíc. K vidění jsou například 
f o t o g r a � e  z e  s o u č a s n é h o 
populárního seriálu Slunečná s hlavní 
představ ite lkou a  rodačkou z 
nedalekého Hlučína Evou Burešovou. 
Návštěvníci mohou zavzpomínat na 
d o b u ,  kd y  n á s  u  t e l e v i z n í c h 

obrazovek vítali televizní hlasatelé a 
velmi populární hlasatelky, které 
dokonce určovaly módní trendy. 
V y s t a v e n y  j s o u  f o t o g r a � e 
známých herců a řada osobností 
„nekonečného“ seriálu Ulice, který se 
svými hrdiny kopíruje současnou 
dobu.  Pan Erich Hanzlík sbírá 
fotogra�e již dlouhých osmnáct let a 
jeho prvním úlovkem byla fotogra�e 
herečky Simony Stašové. Od té doby 
čítá jeho sbírka více než dva tisíce 
fotogra�í, které ochotně zapůjčuje při 
nejrůznějších příležitostech v naší 
obci.

27. října - přednáška  s Janem Hanzlíkem „Pacifická stezka“

19. listopadu – koncert skupiny Boso-bos

Plánované akce v knihovně

AGENTURA DOMA

Půjčovna kompenzačních pomůcek je zřízena při 
pečovatelské službě DomA - Domácí asistence. Cílem 
půjčovny je zprostředkovat dostupnost kompenzačních 
pomůcek, které usnadňují péči o nemocné a zlepšují 
kvalitu života seniorům, zdravotně postiženým či lidem 
po úrazu.

Sklad našich pomůcek se nachází v prostorách starého 
Obecního úřadu v Kobeřicích.
V naší půjčovně si můžete zapůjčit: 

ź elektronickou polohovací postel

ź antidekubitní matraci

ź chodítko pevné nebo s kolečky

P ů j č o v á n í  ko m p e n z a č n í c h  p o m ů c e k  p ro b í h á 
individuálně na základě předchozí telefonické nebo 
osobní domluvy v kanceláři.  

ź nástavec na WC

Budeme vám k dispozici ve všední dny od 7:00 do 17:00, a 
to na níže uvedeném telefonním čísle. Osobně se můžete 
přijít poptat v pondělí a středu, oba dny od 8:00 do 12:00, 

od 14:00 do 16:00.

ź invalidní vozík 

Představení půjčovny 
k o m p e n z a č n í c h 
pomůcek organizace 
D o m A  –  d o m á c í 

asistence a přístroje eHelper

O převoz pomůcek se stará jeden hlavní pracovník, který 
se s vámi domluví na den dovozu a pomůcku s dalšími 
kolegy namontuje. 

ź servírovací stolek
ź toaletní křeslo pevné nebo s kolečky

Každá pomůcka má své denní půjčovné. Každý měsíc se 
platí zpětně, tzn. půjčíte-li si postel v polovině srpna, 
budete platit až při vyúčtování v září. Můžete pomůcku 
platit jak převodem přes účet, tak hotově u nás v 
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Systém lze nastavovat v mobilní aplikaci pečující osoby.
Není zapotřebí mít v domácnosti pečované osoby 
internet, součástí eHelperu je tzv. LTE modem, který se 
zapojí a slouží jako náhrada internetu.
eHelper si můžete zakoupit na internetové stránce 
www.ehelper.cz, kde naleznete i více informací o přístroji 
a také kontakt, na koho se v případně zájmu či dotazů 
obrátit. 

Během června a července jsme vyzkoušeli přístroj zvaný 
eHelper. K čemu eHelper slouží a jak vlastně funguje? 
Provozovatelem přístroje jsou ZDRAVOTNÍ A SOCIÁLNÍ 
SLUŽBY, s.r.o. eHelper je elektronický systém, který 
pomáhá seniorům a zdravotně znevýhodněným osobám. 
Přístroj monitoruje prostory, kde se osoba pohybuje, a 
tím napomáhá určit nezvyklý pohyb nebo nezvyklý 
„nepohyb“ osoby (upadnutí, infarkt, CMP, nevolnost). V 
balení jsou také 2 SOS tlačítka, které při pádu osoba 
zmáčkne a pečující osoba má do minuty na mobilním 
telefonu pomocí mobilní aplikace upozornění, že bylo 
SOS tlačítko použito, a může tak okamžitě přivolat 
záchrannou službu. Každá odchylka v pohybu a 

nepohybu osob se rovněž zasílá na mobilní telefon 
pečující osoby, tudíž pečující osoba ví, kde a jak často se 
osoba pohybuje. Součástí je dveřní senzor, který dokáže 
rozpoznat špatně dovřené, dlouho zavřené nebo 
podezřele dlouho otevřené dveře. 

Bc. Veronika Kokešová

kanceláři ve výše zmíněných časech. 

Dále nás můžete kontaktovat:
- telefonicky v pracovních dnech od 7:00 do 15:00 hodin 

na tel. č. 602 124 532

Můžete nás osobně navštívit v kanceláři na odboru sociálních věcí v 
budově Městského úřadu v Kravařích, Náměstí 43, a to vždy v těchto 

dnech:

- telefonicky v pracovních dnech od 7:00 do 17:00 hodin 
na tel. č. 606 168 192

- e-mailem na adrese: domaciasistence@seznam.cz

Potřebujete pomoci s péčí o svého rodinného příslušníka či někoho 
blízkého? Poskytujeme pečovatelskou službu a službu osobní asistence.

pondělí od 8:00 do 12:00 hodin, od 14:00 do 16:00 hodin
středa od 8:00 do 12:00 hodin, od 14:00 do 16:00 hodin

D o m A  –  d o m á c í  a s i s t e n c e 
K O B E Ř I C E  v e  s p o l u p rá c i  s 
M ě s t e m  K r a v a ř e  o t e v í r á
od 2. září 2020 nové kontaktní 

místo registrovaných sociálních služeb

pondělí od 14:00 do 17:00 hodin
středa od 9:00 do 11:00 hodin

Naleznete nás také v 1. patře Zdravotního střediska v Kobeřicích, a to ve 
dnech:

Poškození auta
Ač se zdá, že jsou mezi námi samí 
vděční, milí a ,,lidští“ jedinci, opak je 
pravdou. I takoví, kteří vidí na autě 
polepy terénní pečovatelské služby, 
nemají zábrany ukrást autu zrcátko. 
Kvůli této krádeži jsme byli nuceni 
odstavit auto do doby nápravy. 
Přitom jako terénní pečovatelská 
služba jsme vázaní na pojízdná auta. 
Touto cestou bych chtěla  jen 
poukázat na to, že i v této nelehké 
době se najde někdo, kdo dokáže 
ještě více ztížit práci pracovníkům 
pečovatelské služby.
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SPOLKY A ORGANIZACE

S p o l k o v á 
činnost - Sbor 
dobrovolných 
hasičů Kobeřice

Činnosti  mnoha spolků jsou v 
letošním roce výrazně utlumeny a 
nejinak to bylo i u hasičů. Mnoho akcí 
a aktivit  jsme tak byli  nuceni 
přesunout na další rok nebo úplně 
zrušit. Výbor sboru se sice sešel na 
několika schůzích, ale nebylo to 
tradiční plánování různých námi 
pořádaných akcí, ale spíše všeobecné 
diskuze na hasičská témata. Jednu 
akci jsme přesto uskutečnili a to byla 
soutěž veteránů nad 35 let. Soutěž 
jsme pojali ve velmi skromném 
tempu, nechtěli jsme akci příliš 
propagovat s ohledem na zhoršující 
se situaci s koronavirem. Ale i tak to 
byly 3 dny, které jsme věnovali 
úspěšné realizaci této soutěže. Je to 
již mnoho let, kdy jsme veteránskou 
ligu u nás v Kobeřicích pořádali. 
Zvláštností této soutěže je její 
pestrost v provedení požárního 
útoku. Musíte zvládnout různé 
technické činnosti a spíše než 
rychlost, rozhoduje vaše zručnost. 
Situace ve společnosti měla dopad i 
na organizaci letošního ročníku 
veteránské ligy, kdy se z osmi soutěží 
nakonec uskuteční jen šest. My jsme 

 Zásahová jednotka

pořádali předposlední páté kolo. V 
letošním roce se nám veteránům moc 
nedařilo. Děláme příliš mnoho 
školáckých chyb, které nás pak stojí 
lepší umístění. Po první soutěži jsme 
byli bohužel v hodnocení ligy na 
posledním místě, a mysleli jsme, že 
letošní rok můžeme již odepsat. Ale 
bojujeme až do poslední soutěže, 
protože ta rozhodne, kdo letos získá 
pohár za nejlepší veteránský tým 

okresu Opava. A my jsme stále ještě ve 
hře, protože na naší domácí soutěži 
jsme potvrdili rostoucí výkonnost a 
vyhráli s velkým náskokem. Po 5 kole 
ligy ztrácíme pouhý bod na první 
místo. Na soutěže také jezdí náš 
výkonnostně nejlepší tým a ten se 
účastn í  ze jména  noční  l i gy  v 
p o ž á r n í m  ú t o k u  a  d a l š í c h 
příležitostných soutěží. Výsledky jsou 
velmi proměnlivé, ale podařilo se jim 
letos v silné konkurenci jiných 
soutěžních týmů vyhrát jednu 
soutěž. Do týmu jsou zapojeni velmi 
mladí členové, kteří potvrzují svoje 
s c h o p n o s t i  a  u r č i t ě  b u d o u  v 
budoucnu přínosem pro náš hasičský 
sbor. Členové sboru pokračovali ve 
zvelebování prostoru hasičského 
domu. Opravujeme sokl na dvou 
stranách hasičárny, mladí hasiči čistili 
a uklízeli věž a na podzim se snad 
opět vrhneme do zkompletování 
staré hasičské stříkačky DS16. Na 
počátku července někteří členové 
provedli ometení pavučin v celém 
našem kostele

Členové v letních měsících řešili spíše 
drobné zásahy, jako jsou likvidace 
nebezpečného hmyzu nebo čištění 
kanalizací. Naštěstí nejsou u nás ani v 
okolí složitější zásahy či nebezpečné 
situace.  Nicméně 18. srpna se 
prohnal Hlučínskem prudký déšť, 
který zaplavil některé ulice, sklepy či 
provozovny. V naší obci, ale i okolních 
jsme prováděli odčerpání a  vysátí 
vody. Mohli jsme si tak vyzkoušet i 
nový vysavač na vodu, který je 
schopen odsát zbytkovou vodu z 
místnosti po odčerpání ponorným 
nebo plovoucím čerpadlem. V 
minulých letech někteří opavští 
organizátoři soutěží využívali naši 
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Návrat k tréninkům po uvolnění 
v š e c h  z á k a z ů  s p o j e n ý c h  s 
koronavirem byl náročný nejen pro 
vedoucí, ale i pro děti, které se však 
nakonec dostaly zpět do režimu, v 
jakém byly dříve. V době, kdy nikdo 
nevěděl, jak to se soutěžemi bude dál, 
žáci pilně trénovali a 
obnovovali si kondici 
a dovednosti, aby se, 
až se soutěže znovu 
rozběhnou, hezky 
p ř e d v e d l i .  N o v é 
sezony se kromě 
starších žáků účastní 
i obnovené družstvo 
mladších žáků, které 
se vedoucí rozhodli 
zapojit po tom, co 
d v a  r o k y 

navštěvovali přípravku. Už teď mají 
za sebou oba týmy několik úspěšných 
soutěží Opavské ligy. Dětí stále 
přibývá, a my jsme rádi, že se k nám 
přidává takové množství šikovných 
mladých hasičů. Zveme další zájemce 
z řad žáků, aby se v pátek přišli 
podívat a rozšířit naši hasičskou 
rodinu.
Letos se také do soutěží a činností 
zapojuje dorostenecké družstvo 
v rámci své ligy dorostu okresu 
Opava. A již se jim daří vybojovat 
umístění na stupních vítězů.

v e l k o k a p a c i t n í  c i s t e r n u  p r o 
doplňování vody při soutěžích, a to 
zejména tam, kde není dostupný 
žádný jiný vodní zdroj. Nejinak tomu 
bylo i v roce letošním. S hasičskou 
technikou je radost jezdit a ovládat ji, 
když je vše v pořádku. Musíme tedy 
s tá le  udržovat  naše  3  vozy  v 
provozuschopném stavu, opravovat a 
ko n t ro l o v a t  s t ro j n í  z a ř í z e n í , 
pravidelně jezdit na kondiční jízdy a 
provádět školení zásahové jednotky. 
Na konci prázdnin dostala jednotka 
další dýchací přístroje, které budou 
nainstalovány do Scanie. Tyto nové 
přístroje jsou velmi jednoduché na 
obsluhu i samotné nasazení na 
obličej, ale bylo nutné provést 
zvláštní školení pro všechny nositele 
dýchací techniky. Jednotka je stále 
připravena v pohotovosti, členové 
jsou vždy vybaveni dostatečným 
množstvím ochranných prostředků – 
zejména jednorázovými rukavicemi a 
rouškami. Musíme být v těchto 
týdnech velmi obezřetní v návaznosti 
na zhoršující se epidemiologickou 

situaci a udržet jednotku v co 
nejvyšším počtu členů.

Z činností hasičského 
dorostu

Pavel Bernard, 
starosta SDH Kobeřice

Karel Beránek, 
předseda

V září se uskutečnil zájezd do 
Kutné Hory. Toto město je zapsáno 

na seznamu kulturního dědictví 
UNESCO. Díky těžbě stříbra šlo 
v e  s t ř e d o v ě k u  o  j e d n o  z 
nejvýznamnějších měst Českého 
království. Společně jsme sfárali do 
dolů, kde se v minulosti těžilo 
zmíněné stříbro, podívali jsme se 
do chrámu sv. Barbory, která je 
mimochodem hlavní patronkou 
horníků a  nakonec  také  do 
Kostnice .  Věřím,  že vš ichni 
účastníci zájezdu byli spokojeni a 
plni nových zážitků.

Zahrádkáři nezaháleli 

ani v létě
Zahrádkáři  neodpočívali  ani 
během prázdnin a znovu zahájili 
své brigády. Začali ořezem stromů 
a uchycením kmenů na kůly cestou 
směrem na Padělky. Pak došlo na 
rekonstrukci moštárny. Následně 
se musely podepřít větve jabloní na 
ulici Mlýnská a taky větve švestek 
na cestě ke Střednímu dvoru. 
V srpnu jsme si opekli brambory 
v nati, jak tomu bývalo za našich 
dětských let.
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SPORT

Celý turnaj měl také charitativní 
myšlenku a to vybrat prostředky pro 
nemocného Adama Václavíka ze 
Štěpánkovic. Konečná vybraná částka 
činila přes 53 tisíc Kč, což Adamovi 
jistě přilepší v 
j e h o  n e l e h k é 
životní situaci. 
D o  s b í r k y  s e 

zapojil také TJ Sokol Kobeřice a 
kabina A mužstva, kteří společně 
přispěli částkou 11 tisíc Kč.

Mgr. Petr Stuchlík, 
člen VV TJ SokolFOTBAL

H i s t o r i c k y  p r v n í m  v í t ě z e m 
Prajzského poháru se stali fotbalisté 
TJ Sokol Kobeřice! 
S o b o t a  1 1 .  č e r v e n c e  2 0 2 0 
Štěpánkovice 
SK Moravan Oldřišov - TJ Sokol 
Kobeřice 1:4 (0:2) 
Branky Kobeřic: Kubný, Oberherr J., 
Rother, Ševior 
Sestava Kobeřic: Štencel – Stuchlík 
(Oberherr A.), Buchta, Ševior, Wirth 
René, Rother (Schlischka), Kubný, 
Král, Wirth Robin, Oberherr Jan, 
Šimeček (Stříbný)
 
Finálovému utkání nepřálo počasí. 
Ještě den předem panovalo úmorné 
vedro, kdy teploty dosahovaly k 30°C, 
ale v onu �nálovou sobotu spadla 
teplota téměř o 20°C a především celý 
den vydatně pršelo. Těžký terén se 
výrazně podílel na kvalitě utkání, kdy 
v některých místech stály kaluže vody 
a míč se zde zastavoval. I přesto se 
�nále odehrálo a pro naše kluky 
dopadlo výborně, neboť svého rivala 
porazili 4:1. 

Starší přípravka odehrála turnaj, a to 
30. srpna 2020.
Naši hráči se ve skupině utkali s 
těmito týmy: Bolatice, děvčata z 
Baníku Ostrava, Dolní Benešov 
a  C h u c h e l n á .
Mladší přípravka měla ve skupině 
Slavkov, rovněž dívky z Baníku 
Ostrava, Bolatice a Štěpánkovice.
Turnaj se týkal i našich nejmladších 
fotbalistů – Sokolčat. Ta měla ve 
skupině Bolatice, Krnov, Dolní 
Benešov a Slavkov.

V prvním poločase měli sice míč více 

pod kontrolou hráči Oldřišova, ale 
naši borci o to více hrozili z brejků a 
standardních situací a hosty, až na 
jednu výjimku, do brankových 
příležitostí nepouštěli. Jednu ze 
standardních situací proměnil Tonda 
Kubný a vedli jsme 1:0. Druhou 
branku přidal po centru Rothera 
Oberherr Jan a ještě jednu velkou 
příležitost zahodil Adam Šimeček, a 
tak se šlo do šaten za stavu 2:0 pro 
Kobeřice. 
Ve druhém dějství již měli navrch naši 
borci. Přidali Rotherem třetí branku a 
v pohodě si hlídali třígólové vedení. 
Nic na tom nezměnila ani branka 
oldřišovského Fuska. V závěru si ještě 
vítězství pojistily Kobeřice brankou 
Ševiora, kterému předtím rozhodčí 
neuznali gól kvůli ofsajdu. A tak se 
h i s t o r i c k y  p r v n í m  v í t ě z e m 
Prajzského poháru stali hráči TJ Sokol 
K o b e ř i c e ,  k  č e m u ž  v e l m i 
gratulujeme! 

Daniel Stoklasa a Petr Schlischka, 
trenéři mladší a starší přípravky

Děkujeme všem našim hráčům za 
skvělou reprezentaci TJ Sokol a 
věříme, že budeme v dalších úspěších 
pokračovat i nadále.

Naši hráči ze starší a mladší přípravky 
s e  u m í s t i l i  n a  p r v n í m  m í s t ě . 
Sokolčata o umístění nehrála.
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Mladí �orbalisté slavili 
úspěšnou sezónu

Velmi úspěšnou sezónu zaznamenala 
letos kategorie starších žáků pod 
vedením trenérů Radima Janečka z 
K o b e ř i c  a  R o s t i s l a v a  P l a č k a . 
Vytrvalost, síla, disciplína a celoroční 
dřina dovedly tým až na úplný vrchol. 
Z Prahy si tak přivezli zlatou medaili v 

dané kategorii. A to i přispěním hráčů 
z Kobeřic - Matěje Janečka, Františka 
Vyhnálka a Martina Döhnera, který se 
stal nejužitečnějším hráčem celého 

t u r n a j e  a  v  p r ů b ě h u  s e z ó n y 
zaznamenává úspěchy i jako hráč 
výběru Moravskoslezského kraje.

Ve dnech 8. až 11. července se 
u s k u t e č n i l  v  P r a z e  n e j v ě t š í 
mládežnický �orbalový turnaj na 
světě Floorball  Prague Games. 
Turnaje se účastnil �orbalový oddíl 
FBC Letka, který vychovává děti a 
mládež z blízkého okolí .  Klub 
navštěvují také žáci z Kobeřic v 
h o j n é m  p o č t u ,  p ř e d e v š í m  v 
kategoriích starších žáků a dorostu.

Roman Jašek absolvoval během 
posledních dvou měsíců dva velké 
běžecké maratony, na kterých 
uběhnul dohromady 123 kilometrů. 
Tím prvním byl dvanáctý ročník 
Jesenického maratonu, který se konal 
22. srpna a měřil 42 kilometrů. Náš 
vytrvalec ho zakončil časem 6:23:37. 
Tato úchvatná výzva se běžela 
h ř e b e n e m  l e s n a t ý c h  h o r  s e 
zaoblenými hřbety, okolo pramenů 
živé vody, stékajících hlubokými 
ú d o l í m i ,  s t a l e t ý m i  p r a l e s y , 
přecházejícími v horskou tundru, 
okolo kamenných moří,  vstříc 
tajemným rašeliništím. Jedná se o 
extrémně náročný závod s velkým 
převýšením, celkem 1.780 metrů. 
Druhý maraton „Horská výzva“ byl 
rozdělen do dvou etap. První o délce 
38 km se běžela v Jeseníkách dne 8. 

srpna. Trať směřovala z Červeného 
sedla přes Malý Jeseník, Praděd, 
Ovčárnu, Kouty nad Desnou zpět na 
Černohorské sedlo.  Tento běh 
zakončil Roman Jašek časem 5:09:27.

(dl)

Běžec dlouhých tratí je náš 
atlet Roman Jašek

Po sečtení všech bodů skončil Roman 
Jašek na krásném 12.  místě s 
celkovým počtem bodů 330. Srdečně 
b lahopře jeme a  do  budoucna 
p ř e j e m e  m n o h o  z d r a v ý c h  a 
ra d o s t n ý c h  k i l o m e t r ů  a  ta ké 
děkujeme za skvělou reprezentaci 
naší obce.

Druhá část závodu se běžela 19. září v 
Beskydech a měřila 43 km. Roman 
Jašek tento poslední běh zvládl za 
6:58:39. Trasa vedla z Kunčic pod 
Ondřejníkem směrem na Pustevny, 
přes Dolní Bečvu zpět na místo 
startu.
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Poté již následoval bohatý program, 
ve kterém dále vystoupily dechové 
kapely Kobeřanka, Hlučíňanka a 
f o l k l o r n í  s o u b o r y  S r u b e k  a 
Borovanka. Pěvecká vystoupení se 
střídala s těmi tanečními v podání 
Bolatických seniorek, Bobrů z Bolatic 
nebo seniorek ze Závady. Publikum si 
svými výkony získaly také mažoretky 
MK Ballerisimo Hlučín. Důstojnou 

tečku za festivalem učinila 
letos kapela Dolbend.

První republika skoncovala s korzety 
a nastolila éru podprsenek. Začala se 
zkracovat délka sukní ale i vlasů. Do 
dámského šatníku najednou pronikly 
pánské prvky, jako byly kravaty, saka 
či kalhoty. Elegance v této době 
zkrátka získala zcela nový význam. 
Pokud vás zajímá móda z období 
první republiky, určitě byste si neměli 
nechat ujít výstavu, jež prezentuje 
velmi zdařilé repliky dámských, 
pánských i dětských oděvů. Dozvíte, 
jak takové šaty vznikají, co je pro dané 
období typické, ale také jaké se 
používaly látky a střihy. Kdo stále 
tápe, v čem spočívá rozdíl mezi 
šifonem, tvídem či žoržetem, bude 
mít po návštěvě hlučínské výstavy 
jasno. Zkrátka nepřijdou ani děti, pro 
něž je připravena interaktivní dílna, 
ve které si budou moci vyzkoušet 
například způsoby tkaní. Veškeré 
prezentované oděvy jsou věrnými 
re p l i k a m i  p r v o re p u b l i ko v ý c h 
originálů. Vyrobila je konzervátorka 
textilu z Muzea Těšínska Ludmila 
Březinová a plně přitom respektovala 
materiály i technologii výroby. 
Výstava lahodí lidskému oku, přináší 
spoustu zajímavých informací a 
nabízí možnost vyzkoušet si některé 
činnosti spjaté s výrobou oděvů. Na 
hlučínském zámku bude k vidění do 
konce listopadu 2020. -jin-

Mírové náměstí v Hlučíně hostilo 
v neděli 12. července již podvanácté 
Festival  kultury a hlučínských 
řemesel. Vystoupení folklorních a 
tanečních souborů a kapel přilákalo 
na náměstí několik stovek diváků, 
kteří se tak mohli zaposlouchat a 
zatančit si v rytmu známých českých i 
zahraničních písní.

J i ž  t r a d i č n ě  s i  m o h l i 
návštěvníci zakoupit také 
r e g i o n á l n í  v ý ro b k y  a 
potraviny od místních 
producentů a řemeslníků.
Děkujeme všem, kteří se 
podíleli na přípravách a 
průběhu festivalu, všem 
účinkujícím za prezentaci 
toho nejlepšího z hlučínské 
kultury, prodejcům za 
prezentaci svých výrobků, 
městu Hlučín a Sport a 
kultuře Hlučín za pomoc 
při organizaci festivalu, 
obci Vřesina za zapůjčení 
prodejních stánků, městu 
Dolní Benešov za zapůjčení 
p i v n í c h  s e t ů ,  M u z e u 
Hlučínska za poskytnutí 

prostoru pro šatnu, doc. Mgr. Jiřímu 
Siostrzonkovi, Ph.D. za výbornou 
m o d e r a c i  a  s a m o z ř e j m ě 
Moravskoslezskému kraji za �nanční 
podporu celé  akce.  Za rok na 
shledanou!

Móda první republiky 
v Muzeu Hlučínska

Lenka Osmančíková

Ohlédnutí za Festivalem 
kultury a hlučínských 
řemesel 2020

Na úvod přivítala návštěvníky 
Hasičská dechová hudba z Bolatic. Za 
tónů jejich písní se náměstí začalo 
p l n i t  p r v n í m i  n á v š t ě v n í k y . 
Následovalo úvodní slovo, kterého se 
u j a l i  p ř e d s e d a  S d r u ž e n í  o b c í 
Hlučínska a starosta Bolatic Mgr. 
Herbert Pavera, místopředseda 
Sdružení obcí Hlučínska a starosta 
města Hlučín Mgr. Pavel Paschek a 

místopředsedkyně Sdružení obcí 
Hlučínska a starostka města Kravaře 
Mgr. Monika Brzesková.
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Jsme velice rádi, že se nám podařilo 
naši prvotní myšlenku o zhodnocení 
nouzového stavu v mikroregionu 
realizovat. Již nyní můžeme říci, že 
jsou jen pozitivní. Na úplný závěr nám 
d o v o l t e  p o d ě k o v a t  v š e m 
zúčastněným a hostům.

Hovořilo se o roli krizového štábu 
Moravskoslezského kraje, krajské 
hygienické stanice a dalších orgánů. 
Přítomni obdrželi zpětnou vazbu na 
své dotazy, dočkali se také přímé 
reakce na nedostatky, které vymezil 
Michal Hlaváč za krizový štáb ORP 
Kravaře společně s příslibem, že s 
informacemi, které zde zazněly, se 
bude dále pracovat.

Starostové obcí mikroregionu ocenili 
činnost krizových štábů krajei ORP, 
zejména pak práci Michala Hlaváče, 
který především právě se starosty 
řešil praktické úkoly vyplývající z 
nařízení vlády, a to po celou dobu 
nouzového stavu, kterému patřilo i 
jejich poděkování. Také zaměstnanci 
mikroregionu se snažili obcím v této 
s lož i té  s i tuac i  být  co  ne jv íce 
nápomocni – mimo jiné poskytovali 
odpovědi na nejrůznější praktické i 
te o re t i c ké  d o ta z y  n a  d o p a d y 
nouzového stavu.

Mgr. David Adamec, 
tajemník Svazku obcí mikroregionu 

Hlučínska-západ

V pondělí 15. června 2020 se konalo 
4 .  z a s e d á n í  S n ě m u  s ta ro s t ů 
mikroregionu Hlučínska-západ. 
Jedním z bodů programu jednání 
byla také diskuse a zhodnocení 
p r ů b ě h u  n o u z o v é h o  s t a v u 
vyhlášeného v polovině března 2020 
v souvislosti s pandemií Covid-19. 
Nouzový stav, karantén a omezení 
pohybu ovlivnili život každého 
z nás a také práci nejen starostů 
obcí.

Vyhlášení nouzového stavu je jedním 
z nástrojů krizového řízení. Právě tím 
se v mikroregionu dlouhodobě 
zabýváme – připomeňme si projekt 
„Společné přípravy orgánů krizového 
řízení obcí mikroregionu Hlučínska-
západ“, který se konal v dubnu 
minulého roku. Rozhodli jsme se 
p r o t o  o s l o v i t  F a k u l t u 
bezpečnostního inženýrství Vysoké 
školy báňské Technické univerzity 

Ostrava a oddělení krizového řízení 
k a n c e l á ř e  h e j t m a n a 
Moravskoslezského kraje s žádostí 
o  s p o l u p r á c i .  N a š e  m y š l e n k a 
v y h o d n o t i t  p ra k t i c k ý  p r ů b ě h 
n o u z o v é h o  s t a v u  v  o b c í c h 
mikroregionu a předat si navzájem 
své poznatky, se setkala s velmi 
kladnou odezvou. Dnes již můžeme 
říci, že náš mikroregion byl prvním 
v Moravskoslezském kraji, který se 
rozhodl akci tohoto typu realizovat.
Teoretická a legislativní východiska 
společně s průběhem nouzového 
stavu v rámci celé České republiky 
starostům osvětlil doc. Ing. Vilém 
A d a m e c ,  P h . D .  z  F a k u l t y 
bezpečnostního inženýrství VŠB-
TUOstrava. Následován příspěvkem 

Michala Hlaváče za krizový štáb ORP 
Kravaře, kde mapoval nejdůležitější 
kroky kr izového štábu ORP s 
dopadem na obce. Zároveň vymezil 
nedostatky, na základě nichž stanovil 
doporučení do budoucna, pokud by 
se měla situace opakovat. Na jeho 
vystoupení plynule navázal vedoucí 
o d d ě l e n í  k r i z o v é h o  ř í z e n í  z 
Krajského úřadu Moravskoslezského 
kraje Ing. Tomáš Zuber s Ing. Danuší 

Kratochvílovou, Ph.D.Starostové mikroregionu 
H l u č í n s k a - z á p a d 
diskutovali se zástupci 
kraje  nad průběhem 
nouzového stavu
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NÁVRAT DO MINULOSTI NAŠÍ OBCE

Po přívalovém dešti v červnu 2019 a suchá nádrž za Šíleným v červnu 2020Protržená hráz potoka 8. července 1997



A co jiného než vodník k vodě patří, proto vám nabízíme jednu místní pověst.

J a k  v o d n í k  p o d v e d l 
mlynáře z Kobeřic.

Autor Hermann Janosch, 1924, překlad z 

němčiny Marie Čujková.

Při skoro každodenní návštěvě mlýna 
byl vodník zvyklý, že zastihl mlynáře 
pokaždé doma. Pan mlynář však též 
často navštěvoval hospodu. Nelíbilo 
se to paní mlynářce, byla z toho 
smutná a rozmrzelá. Při jedné 
návštěvě vodníka si postěžovala o 
svém trápení. Jednoho večera, když 
vodník zase přišel, koukal po světnici 

tak,  jako by něco pohřešoval . 
Mlynarčíci právě začali večeřet. Náhle 
se ptá vodník: „Kde je majster?“ „V 
hospodě“, odpověděli mlynaříci. 
Vodník se rozloučil a řekl jim, že 
půjde pro mlynáře .  V  podobě 
mlynaříka vstoupil do schenkstube 
(šenkovny). Majster byl právě v tom 
nejlepším (v té nejlepší launě), 
protože hrál karty a do klína mu 
padalo hodně peněz. Nepozorovaně 
vstoupil vodník dovnitř a mlynáři 
zašeptal: „Majster, vaše paní je už 
velice zlá, že ji dlouho necháváte 
samotnou!“ Vodníkova slova zabrala. 
Hned majster vstal, zaplatil svoji 
cechu (útratu) a pokračoval za 
mlynaříkem. Jak oba vyšli na cestu, 
zahalila je velká tma. „Já vás zavedu 
dom“ pravil vodník, „já tu cestu dobře 
znám, jenom mne následujte“. Tak 
mu majster uvěřil a pomalu cupal za 

ním. Už dlouho šli a ne a ne dojít cíle. 
Mlynarčík ho vedl pořád dále přes 
houští, hloží a močály. Čím déle šli, 
tím větší mokřiny byly. Konečně došli 
k dnešnímu domu pana Kurky. Pan 
mlynář už byl celý popíchaný a 
roztrhaný od trní a svému voditeli si 
stěžoval. Ten klidný mlynařík se dal 
do hlasitého a řehtavého smíchu, že 
mlynářovi nahnal strach a hrůzu. 
Mlynář se pokřižoval a hned volal 
všechny svaté o pomoc. A tu se 
mlynařík chechtal,  že mlynáře 
podvedl. A najednou skočil do vody a 
majster pochopil ,  že to nebyl 
mlynařík, ale vodník. Dalo mu velkou 
práci, aby se z těch močálů vysvobodil 
a tak se dostal domů. Už nikdy pak do 
hospody nechodil.

OSTATNÍ
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V ý z v a  n e b o 
pozvání……aneb zdolej 
n e k r á s n ě j š í  h o r y 
v Tatrách

 Jakým způsobem prokážete, že jste 
daná místa navštívili?

K a ž d ý  ú č a s t n í k  m u s í  p o ř í d i t 
fotogra�cký záznam v tričku nebo s 
odznakem ze startovacího balíčku, 
který před zahájením výzvy obdržel. 
Vyfotí se na vrcholu hory nebo u chaty 
a vše nahraje na webové stránky 
organizátora. Když zvládnete celou 
výzvu během 3 měsíců, obdržíte 
odměnu v podobě medaile. Na 
zdolání všech vrcholů máte celkem 
3 měsíce – červenec, srpen a září.

Kde se  zrodil  nápad pokořit 
tatranské štíty a kde jste se o této 
výzvě dozvěděl?

Řekli jste si, že to stačí nebo vás to 
ještě více podnítilo?

V práci jsem si všiml, že někdy v zimě 
kolega stále někam pravidelně mizí. A 

já nevěděl kam. Tak jsem se ho rovnou 
ptal,  kde pořád jezdíš? On mi 
představil projekt Doby Tatry, kdy 
postupně v daném časovém limitu, 
většinou 3 měsíce, dobýváš vrcholky 
Tater. V zimě jsi tam musela dobýt 6 
celoročně otevřených chat – Téryho 
chatu, Zbojníckou chatu, Chatu pri 
Zelenom plese, Chatu Plesnivec, 
Chatu pod Soliskom a Chatu pri 
Popradskom plese. A tak jsme se 
společně s moumanželkou chtěli 
vydat na letní výzvu, kdy se dobývají 
vysokohorské štíty.  Konkrétně 
„Kriváň (2495 m)“, Kôprovský štít 
( 2 3 6 3  m ) “ ,  R y s y  ( 2 5 0 3  m ) “ , 
Slavkovský štít (2452 m)“„Jahňací štít 
(2230 m)“ a „Východná Vysoká 
(2429 m)“.

Pavel Bernard tuto výzvu nejen 
přijal, ale také se zrodil nápad na 
podporu pohybové aktivity našich 
spoluobčanů. Nabízíme rozhovor 
o překonání tatranských vrcholů a 
impulz pro ty, kdo by se rádi k výzvě 
v budoucnu připojili. Přihlášku a 
bližší informace do dalších výzev 
n a l e z n e t e  n a  a d r e s e : 
www.dobytatry.sk.

Jakmile jsme zjistili, že se letošní 
výzva rozšířila v létě o dalších devět 
štítů Západních Tater, neváhali jsme a 
přihlásili jsme se i na tuto výzvu. 
Našim cílem pak byly tyto štíty: 
„Brestová (1903 m)“, „Sivý vrch (1805 
m)“, „Baranec (2185 m)“, „Plačlivé 
(2125 m)“, „Volovec (2063 m)“, 
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N e ,  n e n í .  Z  p ř í s p ě v k ů  v š e c h 
přihlášených se  hradí  obnova 
vysokotatranských lesů. Konkrétně z 
jednoho příspěvku se koupí jeden až 
dva stromy dle velikosti a ty se pak 
h ro m a d n ě  v y s á z í  n a  p o d z i m . 
Vzhledem k tomu, že se do obou 
výzev přihlásilo téměř pět tisíc lidí, 
tak si to vynásobte dvěma stromy a 
lehce si spočtete, kolik nových 
stromů se může vysázet. Zároveň se 
získá řada dobrovolníků na výsadbu, 
právě z těchto přihlášených turistů. 
Dobrovolníci dostanou konkrétní 

místo s manuálem, jak je osázet.

Takže pokud byste se chtěl zapojit, 
musíte si dovést nářadí z Kobeřic?

Podpora turismu na Slovensku je 
jediným cílem této akce?

Ne to ne. Vše je zajištěno v nedalekých 
stanicích, proto se nikdo nemusí 
obávat, že by cestoval s rýčem a 
lopatou již z domova.

„Jakubina (2194 m)“,„Klin (2172 m)“, 
„Bystrá (2248 m)“ a  „Baníkov (2178 
m)“. Vzhledem k tomu, že je ve výzvě 
omezený počet míst, okamžitě jsme 
s e  p ř i h l á s i l i .  O m e z e n í  p o č t u 
přihlášených je i z důvodu ochrany 
přírody, tak aby z toho nevznikla 
masová akce s devastujícími účinky.

Jaké jsou plány do budoucna?
Určitě zimní výzva v dobývání 
tatranských chat, a také mě napadlo 
během putování po horách, že by šlo 
vymyslet podobnou akci také v 
blízkosti naši obce. Nemusí to být 
velkolepá trasa či trasy, jde o to, aby se 
lidé více hýbali, ale také se dívali 
kolem sebe, vnímali přírodu a třeba i 
přidali ruku k dílu. 

To ano. Ale abych ještě nezapomněl 
na jeden neméně důležitý efekt 
tohoto projektu a to ten, že každý v 
rámci startovacího balíčku obdrží 
kromě triček, vyrobených ze 4 ks PET 
lahví, také biologicky rozložitelnou 
tašku, a během zdolávání vrcholů 
sbírá odpadky, které pak vyhodí v 
údolí do připravených kontejnerů.

To jsem osobně moc ráda, že se 
stromy opět vrací zpět do přírody.

Děkujeme Pavlovi Bernardovi za 
rozhovor a přejeme další stovky 
„turistických“ kilometrů.

(dl)

Z a t í m c o  t ě s to  k y n e , 
př ipravíme s i  náplň . 
Změklé máslo smícháme 
společně s  cukrem a 
s k o ř i c í  d o  h l a d k é 
konzistence.

M e z i t í m  s i  d o  m í s y 
o d v á ž í m e  m o u k u , 
přidáme skořici, zbytek 
cukru, máslo a kvásek. Ze 
směsi uhněteme těsto a 
necháme na teplém místě 
vykynout.

D o  v l a ž n é h o  m l é k a 
přidáme lžičku cukru 
s p o l u  s e  s u š e n ý m 
droždím a necháme vzejít 
kvásek.

Vykynuté těsto rozválíme 
do obdélníkového tvaru a 
potřeme náplní. Následně 
t ě s t o  s r o l u j e m e  a 
nakrájíme na stejně velké 
rolky, které položíme do 
formy vystlanou pečícím 
papírem. Každou rolku 
potřeme bílkem a lehce 
p o s y p e m e  c u k r e m . 
N e c h á m e  p é c t  v 
rozehřáté  troubě  na 
200 °C cca 15 minut. 

Postup:

Ingredience:

ź 60 g cukr krystal

ź 1  s á č e k  s u š e n é h o 
droždí

ź cukr krystal

ź 4 0 0  g  h l a d k é 
celozrnné špaldové 
mouky

ź 1 ČL mleté skořice

Skořicové rolky

ź 250ml mléka

1 PL (či podle chuti) mleté 
skořice
Na posypání:
ź bílek

ź 80 g změklého másla

ź 60 g cukr krystal

Náplň:
ź 80 g másla
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INZERCE A POZVÁNKY

2. stavební práce, dodávky a služby spojené s 
pořízením tepelného čerpadla,

ob ec  Kob eř ice 
vyhlásila v návaznosti na „Kotlíkové dotace“ 
poskytované z rozpočtu Moravskoslezského kraje již 
v roce 2019. Program na poskytování návratných 
�nančních výpomocí (bezúročných půjček) na 
před�nancování výměn kotlů. 

Kotlíková půjčka může být poskytnuta všem 
občanům, kteří si požádali Moravskoslezský kraj o 
kotlíkovou dotaci a mají pořadové číslo žádosti do 
čísla 8060. 

ź 150.000,- Kč v případě, že novým nízkoemisním 
zdrojem je plynový kondenzační kotel. 

Kotlíkové 
půjčky

P o d á v á n í  ž á d o s t í  o  n á v r a t n é  � n a n č n í 
výpomoci(kotlíkové půjčky) za podmínek uvedených 
v Programu probíhá od 14.10.2019 a až do 30.4.2021 
se můžete o tuto půjčku i nadále ucházet. 

O kotlíkovou půjčku si již můžete obec požádat, 
pokud máte žádost o kotlíkovou dotaci s pořadovým 
číslem od 1 do 8060, máte k dispozici kopii usnesení 
rady kraje o schválení kotlíkové dotace, popř. kopii 
smlouvy z Moravskoslezského kraje (pro předložení 
žádosti o půjčku nemusí být smlouva podepsaná). 
Můžete si požádat o kotlíkovou půjčku v maximální 
výši:
ź 200.000,- Kč  v případě, že novým 

nízkoemisním zdrojem je tepelné čerpadlo, 
automatický kotel pouze na biomasu nebo 
kotel pouze na biomasu s ručním přikládáním;

O b č a n ů m  b u d e  p o s k y to v á n a  p o d p o ra  n a 
před�nancování výdajů projektu, a to ve výši 
odpovídající celkové předpokládané ceně projektu 
uvedené v žádosti podané na Moravskoslezský kraj. V 
případě, že předpokládané způsobilé výdaje jsou 
vyšší, než byly uvedeny v žádosti MSK, doloží občan 
tuto skutečnost rozpočtem s upřesněním zvýšených 
položek rozpočtu v rozsahu způsobilých výdajů. 

Vážená paní, 
vážený pane,

Způsobilými výdaji jsou výdaje na stavební práce, 

dodávky a služby bezprostředně související s 
předmětem návratné �nanční výpomoci, jimiž jsou:

1. stavební práce, dodávky a služby spojené s 
pořízením kotle na biomasu včetně nákladů 
na úpravu spalinových cest,

3. stavební práce, dodávky a služby spojené s 
pořízením plynového kondenzačního kotle 
včetně nákladů na úpravu spalinových cest,

4. stavební práce, dodávky a služby spojené s 
pořízením nové otopné soustavy nebo 
úpravou stávající otopné soustavy, včetně 
dodávky a instalace akumulační nádoby nebo 
kombinovaného bojleru, pokud je toto 
doporučeno projektem, výrobcem nebo 
dodavatelem, vždy v návaznosti na pořízení 
nového zdroje tepla pro vytápění,

5. zkoušky nebo testy související s uváděním 
majetku do stavu způsobilého k užívání a k 
prokázání splnění technických parametrů, 
ovšem pouze v období do kolaudace (uvedení 
do trvalého provozu),

Důležité upozornění!

6. projektová dokumentace. Tyto náklady 
nezahrnují náklady na zpracování žádosti 
o poskytnutí dotace.

Výdaje na realizaci výměny kotlů mohou být 
realizovány v období od 6.2.2019 do 30.6.2021. Je 
však důležité, aby výdaje nebyly plně uhrazeny před 
datem vyhlášení Programu na poskytování 
návratných �nančních výpomocí na před�nancování 
výměn kotlů obcí Kobeřice.

Využitím kotlíkové půjčky pomůžete obci získat 
dodatečné prostředky na realizaci projektů ve Vaši 
obci. 
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